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N?~ulen van de vergadering 
vrlJdag 16 januari 1959 in de Trêveszaal 
's morgens om tien uur en 's middags voo;t

gezet 

Aanwezig: De minister-president Beel en de ministers 
Van Aartsen, Cals, Helders, Klompé, Luns (vanaf 
punt 2 d), Staf, Struycken, Witte en Zijlstra 

T~vens is aanwezig bij punt 2 a staatssecreta
rlS Höppener en bij punt 14 staatssecretaris 
Schmelzer 
Secretaris: J. Middelburg 

g. Ingekomen stukken en mededelingen 

~. Zendti"d aan olitieke arti "en voor de verkiezin en 
rief van de sta~tssecretaris van Onderwijs, unsten 

en Wetenschappen dd. 14 januari 1959, nr. 84.41.04) 

" Minister Zijlstra stelt de vraag of bij het be-
schlkbaar stellen aan de partijen van zendtijd via radio 
en televisie de uitzendingen van partijpolitieke aard van 
de omroepverenigingen vervallen. Staatssecretaris 
Höppener is voornemens met de Nederlandse Radio-Unie te 
bespreken, dat de omroepverenigingen zich in de drie we
ken voor de verkiezingen van dergelijke uitzendingen ont
houden; hij wil trachten op overeenkomstige wijze als in 
1952 en 1956 een afspraak hierover te maken. De 
minister-president concludeert, dat aan de omroepvereni
gingen in de NRU zal worden medegedeeld, wat terzake het 
.standpunt van de regering iso Spreker stelt na enige dis-

~ ~ zj ~~~/cussie voor aan de betrokken bewindslieden over te laten 
tt1WCJ. a4l .f

t 
ti of zij ten aanzien van het criterium wanneer partijen tot 

I 7~~ de televisiezendtijd worden toegelaten dezelfde lijn als 
13;,( bij de radio zullen volgen (alleen ~artijen, die kan~ida-

I ten hebben gesteld in 9 kieskringen) dan wel het adVles 
van de radioraad terzake (tenminste 12 kieskringen). De 
raad gaat hiermede akkoord en aanvaardt overigens de on-
derhavige brief. 

2 b. Het SER-advies over het economisch-sociaal beleid 

Minister Struycken heeft contact gehad met de 
voorzitter van de SER prof. Verrijn Stuart~ ~eze wa~ be
reid zuiver op persoonlijke basis met de mlnlsters ln de 
loop van de volgende maand over het advi~s ~e spreken, 
waardoor zij de formateur zouden kunnen lnllchten. De " 
minister-president heeft vernomen, dat ongeveer half aprll 
over het eindrapport van de SER zal worden verg~derd.'7 
'Spreker stelt voor, dat de ministers van Ec?nomls~he ~aken, 
Sociale Zaken en Volksgezondheid en Volksh~lsvestlng ;n 
Bouwnijverheid over enige tijd een bespreklng. met aro1~ 
Verrijn Stuart zullen hebben. De raad stemt hlerme e • © NA, 2.02.05.02 (Arch. MR) (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 409
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Het concep t van mi nister Van Aartsen voor een 
nota aan de Britse ambassadeur, waarin op een herz ienin 
van de Engelse beslissing wordt aangedrongen li jkt g 
spreker . goed; aan ' de Engelse vertaling zal n;g aandacht 
~oeten worden gegeven. De minister-president stemt ook 
ln ~et de nota~ maar ontraadt dat hij deze onder t ekent 
nu lntus~~n h et gesprek met minister Luns heeft plaats' 
gehad. H1J stelt v oor overig ens me t de overhandiging van 
de nota akkoord te gaan. De raad stemt hiermede in. 

3 d. EEG en EEA ( Zi e n ot"'..1..1en m.r. 9 januari 1959, punt 3 g) 

. Wtinis~er Luns deelt mede, dat hij over de lang-
d~rlge bespreklngen in Parijs inzake een voorlopi ge rege
llng ~~ssen EEG en de andere OEES-landen betrekkelijk kort 
kan zl Jn. Het was de bedoeling, dat afgelopen donderdag 
de plaatsvervangers van de ministers der OEES-landen bijeen 
zouden komen om de reactie van de EEG-ministers op het 
Engelse voorstel te vernemen. Van Nederlands e zijde is in 
de ministerraad van de EEG het standpunt ingenomen~ dat 
aanvaarding van het Engelse voorstel nuttig zou zijn, als 
men daardoor de goede verhouding met de overige OEES
landen kon handhaven. Tevoren was in een ge s prek met de 
Duitse vertegenwoordigers gebleken, dat er overeenstemming 
bestond met hen over het centrale punt (inzake het Engelse 
voorstel). In de EEG-vergadering bleek echter, dat de 
Europese commissie onder Hallstein een veel extremer 
standpunt innam, waarbij men o.a. stelde, dat uitbreiding 
tqt alle OEES-landen van de verruiming van de nulcon
tingenten (tot 3% v an de nationale produktie) in strijd 
is met het EEG-verdrag . Hoewel minister Zijlstra zich be
reid verklaarde die vraag onmiddellijk aan het Hof voor 
te leggen, heeft Hallstein steeds getracht het standpunt 
van de EEG-landen van 3 december (dat een onderhandelings 
standpunt was) ook na het Engelse voorstel als het EEG
standpunt te doen aanvaarden. Inmiddels werd bekend, dat 
de Fransen direct met de Engelsen zouden spreken. Gebleken 
is , dat de ]'ransen denken aan een bilaterale regeling, 
waardoor de voordelen dearvan alleen voor Frankrijk zouden 
komen. Deze regeling zou dan aan de andere EEG-landen 
alleen worden medegedeeld. De houding van de Europese 
commissie bij deze bespreking is de Nederlandse vertegen-

~t?1~~ #~oOrdigers zeer tegengevallen. ~eblel(C1'i iel, datLkar~~l
~~/t~ /~ afspraken een belangrijke rol hebben gespeeld~ De blJeen-

_ t ~ 1 komst is geëindigd met een vage formule, waarln wordt . 
L ~~ gezegd~ dat de raad kennis heeft geno~en van de mededellng, 

dat de meestbetrokken partijen onderllng overleg plegen. 
en dat men wil zien wat daaruit komt. Op 2 en 3 februarl 
zullen de ministers opnieuw bijeen komen voor de door 
Italië voorgestelde bespreking over de zetels. . 

Minister Zijlstra onderstreept, .~at de houdlng 
van de Europese commissie, die aanvankellJk ook tot een 
vrijhandelszone wilde komen, thans zeer teleurstellend. 
was. Uit het interview met Mansholt in het ~aroold:n Ult
latingen van Rcy kan men achteraf de omzwaal van de 
Europese commissie opmaken. Rey heeft o.a. gezegd, dat 
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EEG zo ma chtig is , dat men aandacht moe t s ch enken aan de 
handel me t alle andere l anden en ni e t alleen me t de andere 
OEES-Ianden . Dit betekent ech ter nie ts , want v oor tarief
kwe s t ies me t (vrijwel) alle ander e landen wordt in de GATT 
onder~andeld en daa ~'to e zijn de landen ook verplicht . 
O?~ Ult een verlegglng v an het zwaar t epunt bij de ambte
IlJke v oor ber e i ding blijkt , da t de Europese commissie zich 
t ?t. SlJreekbui s v an de Franse b elangengroep e'n hBefj; gemaakt . 
M~nlster Luns voegt hieraan t oe, dat de Europese c ommissie 
z l ch op het stand1)unt s t elde , dat aangezi en geen ov ereen
stemming over de Engels e v oorstellen kOn worden bereikt 
deze veJ;'worpen WB!ep. ' 

3 e. Samenstell i ng Hoge Au t orite it en Eurat oillcommi ssie 

Mi n is t er Luns deelt me de, dat z i jn Belgis che 
ambtg en oo t h e t wel eens ermede was, dat de HA vers terking 
moet on dergaan , maar dat hij h e t moe i l i jk v ond vo or t e 
stellen de Belg Fine t t e vervangen . Van Franse z i jde i s ge
zegd, dat men geen belang s t elling voor het voor zit tersch ap 
van de HA heeft, ma ar wel Hirs ch als ve rva nger van Armand 
( voorzit t er van =~urat om ) benoemd zou willen z ien . Aan I ta
liaanse zij de be s taa t belangst elling voor elke topfunc t ie, 
dus ook voor h e t voorzi t terschap van de HA. 

3 f. Werkwijze EEG-fonds voor overz eese gebieden (Br i ef van 
de minis t er van Buiten l and se Zake n dd . 8 januar i 1959 , 
nr. 4153) 

Mini ster Luns merkt met verwijzing naar ZlJ n n ota 
on dat de leiding van het fonds van de D~G voor de over-
~, d zeese gebieden te zeer wil gaan zitten op de stoel van e 

betrokken r egeringeno Spreker stelt voor akkoord ~e ga an 
met de conclusie, dat hij in de volgende verg~derlng van ~e 
E:;-~G-ministers de ~iuropese Commis sie verz oekt ln de raad Ul t 
een te zetten hoe zij zich de werkwijze van he t f onds denkt 
en hoe de stand van zaken is (mede in verband met bezwaren 
tegen de criteria, die het fonds wil toepassen). De raad 
stemt hiermede in. 

Minister Helders heeft gezien, dat op blz.4 . 00k 
de mogelijkheid in de toekomst van deelneming van Surlname 
en' de Antillen wordt gememoreerd· spreker is hiervan ech ter 
niets bekend. Minister Luns antwhordt, dat minister Ho~stra 
over deze mogelijkheid met de Surinaamse minister-presldent 
Emanuels heeft gesproken. 

3 g. Nederlandse defensiebijdrage (B~ief van de mi nister van 
- Buitenlandse Zak en dd. 7 januarl 1959 nr N 6929,met bij -

lagen) 

Minister Zijlstra acht het docum~~t Me 70, dat in 

NAVO-raad is besproken, ook een belangrlJk stuk voor het de . looI\: we O'ens de ove r -
dossier voor de kab lnetsformateur~ :,oora St f b een nota 

t l t d aa of mlnlster a nog loop. Sprek er s e e vr g. ministe r raad kan 
t en behoeve van de z e documen tatle in de 
brengen . - -


